
Zápis a usnesení ze zasedání AS FSV UK
Datum: 12. 9. 2023 od 15:00
Místo: Hollar, místnost č. 212

Přítomni:

Za pedagogickou komoru: Mgr. Magda Pečená, Ph.D.; Mgr. Veronika Macková, Ph.D..; PhDr. Pavel

Szobi, Ph.D., Dr. rer. pol. Michal Parízek, M.Sc., Ph.D., PhDr. Jaromír Soukup, Ph.D. (od 15:45),

Mgr. Eliška Ullrichová, Ph.D., Mgr. Jakub Stauber, Ph.D.,

Za studentskou komoru: Mgr. Barbora Součková, Mgr. Barbora Procházková, Mgr. Michael Drašar,

Bc. Michaela Němcová, Bc. Magdalena Hynčíková, Bc. Kristýna Sluková, Tomáš Popov

Omluveni: prof. MgA. Martin Štoll, Ph.D., Mgr. Magdalena Mouralová, Ph.D., Gabriela Bošňáková

(online bez hlasovacího práva), Ing. Bc. Petra Koudelková, Ph.D.,

Hosté: PhDr. JUDr. Tomáš Karásek, Ph.D.; Ing. Ondřej Blažek; RNDr. Michal Červinka, Ph.D.

(online), PhDr. Malvína Krausz Hladká, Ph.D., Bc. Jan Volenec (v době konání zasedání nezapsán

ke studiu),

1. Schválení návrhu programu a zápisu ze zasedání AS FSV UK dne 13.
června 2023

Předsedkyně AS FSV UK Magda Pečená uvítala všechny po letních prázdninách. Následně

představila program dnešního zasedání a zeptala se, zda jsou nějaké doplňující návrhy do

programu. Žádné nebyly. Následně Magda Pečená vyzvala k hlasování o následujícím znění

programu.

Návrh programu:

1. Schválení návrhu programu a zápisu z řádného zasedání AS FSV UK 13. června 2023

2. Zprávy z předsednictva a komisí AS FSV UK, zprávy z AS UK

3. Informace z vedení FSV UK

4. Návrh Směrnice Organizace doktorského studia na FSV UK

5. Návrh Směrnice Organizace zkouškových termínů, kontrol studia a užívání klasifikace A-F
na FSV UK

6. Podmínky přijímacího řízení pro AR 2024/2025

7. Různé



Usnesení č. 1: AS FSV UK schvaluje program zasedání dne 12. září 2023

Pro: Pečená, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Macková, Parízek, Ullrichová, Hynčíková, Sluková,

Szobi, Košek, Procházková

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

Zápis ze zasedání AS FSV UK ze dne 13. června 2023 byl rozeslán k připomínkám, jež byly následně

zapracovány.

Usnesení č. 2: AS FSV UK schvaluje zápis ze zasedání AS FSV UK ze dne 13. června 2023

Pro: Pečená, Součková, Drašar, Němcová, Macková, Parízek, Ullrichová, Hynčíková, Sluková, Szobi,

Popov, Košek, Procházková

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

2. Zprávy z předsednictva a komisí AS FSV UK, zprávy z AS UK

Předsednictvo

Pracuje se na směrnicích (nahradí soubor ca 300 původních opatření), mělo by jich celkově 79.

Směrnice akademický senát principiálně neschvaluje, jsou vydávána prostřednictvím “opatření

děkana”. Magda Pečená poprosila LK AS FSV UK o potvrzení tohoto náhledu. Směrnice budou

vydány všechny najednou.

Předsednictvo obdrželo od děkana FSV UK Tomáše Karáska opatření rektorky, které se týká

univerzitního institutu ombudsmana.

8. listopadu se plánuje další kulatý stůl k umělé inteligenci (Kulatý stůl k AI III). Byl pozván student,

který vede projekt Aignos (Martin Richter), účast přislíbila i doc. Hejlová..

Studijní komise



Při nepřítomnosti předsedy StK AS FSV UK Martina Štolla přednesl zprávu Michal Červinka.

Komise se sešla 8. září. Jednali především o bodech, které jsou na programu dnešního pléna.

Jednali také o vyhodnocení a procentní úspěšnosti doktorského studia. Rádi by požádali vedení

fakulty, aby se na tuto problematiku zaměřilo detailněji a např. do půl roku představilo plán, jak

úspěšnost doktorského studia zvýšit. Dále se zabývali výukou v doktorském studiu.

Legislativní komise

Komise se sešla 6. září. Probíraly se hlavně dvě směrnice, které jsou předloženy plénu. Více o nich

bude předseda LK AS FSV UK Jakub Stauber mluvit v konkrétních bodech.

Komise pro rozvoj

Proběhla 8. září a shrnuli témata, která probírali před létem. Jednalo se opět v budově v Jinonicích.

Proděkan Emler nabídl komisi prohlídku budovy s tím, že se ukážou všechny změny, které proběhly.

Pozváni jsou i ostatní senátoři, prohlídka se uskuteční ve středu 27.9. odpoledne po 15 hod. Dále

jednali o umělé inteligenci (přístupu UK i FSV), ocenili existenci stránek UK k umělé inteligenci s

obecnými doporučními, znovu vyzvali vedení FSV UK, aby na úrovni fakulty byl vytvořen dokument

s konkrétnějšími náměty.

Sociální komise se nesešla.

Ekonomická komise se nesešla.

AS UK
Jan Křovák uvedl, že zářijové plénum univerzitního senátu bylo zrušeno. Zasednou některé komise,

například studijní. Více bude informovat na říjnovém plénu.

3. Informace z vedení FSV UK

Děkan Tomáš Karásek informoval o tom, že fakulta částečně uspěla v soutěžích na špičkový

výzkum Jan Amos Komenský (OP JAK). Uspěl projekt koordinovaný FF UK, na kterém se FSV UK

významně podílí. Projekt koordinovaný FSV UK (IES) neuspěl. Práce na zmíněném úspěšném

projektu se rozjíždí, především na ISS, zapojeny budou však všechny jinonické instuty (tedy i IPS a

IMS).



Zároveň se FSV UK spolu s FF UK podařilo získat prestižní ERC grant, na kterém se z FSV UK

významně podílí Markéta Supa. Zaměření projektu je velmi specifické – dětské čtení a vnímání

textu/faktů dětskými čtenáři.

Probíhá hodnocení studijních programů na úrovni Rady pro vnitřní hodnocení. V létě byly

hodnoceny tři programy, všechny prošly úspěšně. Bylo by dobré komunikovat specifické aspekty tzv.

Joint Degrees. Logika je specifická, požadavky bývají striktně vymezeny. Děkan Karásek poděkoval

proděkanu Petru Bednaříkovi za skvělou práci na této agendě.

Probíhá audit vnitřní komunikace ve spolupráci s proděkankou Terezou Klabíkovou Rábovou.

Některé problémy vyřešit nelze (resp. ne okamžitě), fakulta je složitý mechanismus. Vedení se ale

snaží vytipovat pár aspektů, které lze posunout. Jedná se například o fakultní sdílený kalendář.

Dále hovořil děkan o tzv. jazykové politice. Část dokumentu, který připravilo CJP, byla zveřejněná na

webu fakulty v části Mise, vize, hodnoty. Vedení si nemyslí, že je nutné mít jazykovou politiku jako

speciální dokument, jehož příprava by byl velmi komplikovaný proces.

Děkan zmínil agendu spolupráce s tchajwanskými univerzitami – už je několik konkrétních výstupů.

Například každý semestr přijede hostovat jeden přednášející z Tchaj-wanu a jeden přednášející z

FSV UK pojede na Tchaj-wan na zřejmě čtrnáctidenní pobyt. V říjnu proběhne série jednání.

V tuto chvíli je jisté, že přístavbu v areálu Jinonice nebude možné používat v zimním semestru.

Podařilo se vyhrát spor ohledně podjatosti. Věc řešil i ministr pro místní rozvoj, primátor, ředitel

magistrátu atd. Šlo o velmi složitý proces. Tento týden by mělo být vydáno dodatečné stavební

povolení, FSV UK se snaží hlídat, aby bylo vše zpracováno správně. Očekává se, že dojde k

odvolání. PR oddělení se bude snažit velmi pečlivě a širokospektrálně komunikovat, co to znamená

a proč se to děje. Zkolaudováno musí být do konce roku, posouvá se slavnostní otevření areálu –

mohlo by k němu dojít zřejmě na jaře.

(Přišel Jaromír Soukup – 15:45)

Michal Parízek se zeptal, zda jsou ještě další předvídatelná rizika, která by mohla proces výrazně

prodloužit. Podle děkana Karáska je předvídatelným rizikem zpožďování třeba o týden. Nikoho ale

nenapadlo, že bude podána námitka podjatosti, přesto se tak stalo…. Paní rektorka je o vývoji

projektu informována, vedení fakulty se snaží případná rizika eliminovat.



Michal Červinka položil několik dotazů. Jeden se týkal směrnic, respektive opatření děkana, které se

týká pravomocí proděkanů. Dva proděkani jsou úplně noví a formálně po dobu tří semestrů nebylo

jejich pole působnosti vymezeno. Někteří proděkani jsou vytíženi intenzivně, jiní jsou podle Červinky

vytíženi méně. Nová směrnice má reflektovat současný stav. Neplánuje děkan úpravy ve složení

svého týmu?

To, že opatření děkana potřebuje změnit, je podle děkana pravda. Neplánuje zásadní změny ve

složení kolegia děkana. Částečně pořád probíhá ladění některých agend, například se to týká

agendy projektové či elektronizace. Členové a členky kolegia podle děkana fungují velmi dobře.

Proděkan Cahlík nicméně avizoval, že nechce být ve funkci celé funkční období a ještě je tedy

třeba domyslet, zda na pozici proděkana pro doktorské studium dojde k jednoduché výměně nebo k

nějakému přerozdělení agend. Upravená směrnice bude vydána, mít zastaralé opatření je podle

děkana svým způsobem ostuda.

Další dotaz, zda se kauza Katolické teologické fakulty UK (která se nejprve objevila v souvislosti s

propuštěním prof. Petráčka a pokračuje přes nařízený finanční audit) přelévá i na ostatní fakulty.

Děkan FSV UK podle svých slov doufá, že KTF a vedení univerzity situaci vyjasní a vyřeší.

Ostatních fakult se záležitost netýká.

4. Návrh Směrnice Organizace doktorského studia na FSV UK

Děkan FSV UK omluvil proděkana Cahlíka a bod představil sám. Důvody, proč se tato norma mění,

jsou uvedeny v důvodové zprávě – jedná se o technické i věcné důvody. Předseda LK AS FSV UK

Jakub Stauber uvedl, že komise přijala souhlasné stanovisko, neměla námitek. Stejně tak StK AS

FSV UK, jak uvedl Michal Červinka.

Eliška Ullrichová se zeptala na součást směrnice, která ukládá, že školitel má na starosti kvalitu

projektu svého doktoranda. Děkan uznal, že formulace je zvláštní a domluví se s proděkanem

Cahlíkem, zda by šla změnit.

Usnesení č. 3: AS FSV UK vyjadřuje souhlas se záměrem vydat Směrnici S_SO_009 Organizace
doktorského studia na FSV UK.

Pro: Pečená, Součková, Drašar, Němcová, Macková Parízek, Ullrichová, Hynčíková, Sluková, Szobi,

Popov, Soukup, Košek, Procházková

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo



Usnesení bylo přijato

5. Návrh Směrnice Organizace zkouškových termínů, kontrol studia a
užívání klasifikace A-F na FSV UK

Předseda LK AS FSV UK Jakub Stauber uvedl, že měli drobné připomínky. Jednou z nich byl

podnět ombudsmanky IPS – tedy známkování průběžných testů. Podle komise se zdá, že nedošlo k

posunu. Michal Červinka za StK AS FSV UK zdůraznil, že zásadními změnami je vyřešení účasti na

přednášce či legalizace náhradních aktivit pro studenty. Skrytou změnou je, že 50 procent vždy

znamená neúspěch. Rád by doplnil klauzuli, aby bylo jasné, že u předmětu zakončeného zkouškou

musí být komponenta nazvaná závěrečná zkouška (i když třeba složená z více částí).

Proděkanka Malvína Krausz Hladká uvedla, že předkládá něco, co je živý dokument. Je podle ní

nutné, aby podněty přišly a byly diskutovány. Dokument vznikl z podnětu Magdaleny Mouralové a

Michala Červinky. Jde o spolupráci mezi vedením fakulty a AS FSV UK. Změny, které navrhuje LK

AS FSV UK, je podle ní možné vyřešit jednoduše v rámci textové úpravy. Pokud student přichází na

šestý (poslední) termín zkoušky, musí zkouška probíhat komisionálně. Může se také stát, že bude

vyučující tak nevstřícný ke studentovi, že mu uprostřed semestru po nesplnění povinnosti neumožní

kurz absolvovat – ve směrnici bude doplněna věta, která toto ošetří.

Veronika Macková uvedla, že na žurnalistice jsou praktické předměty, kdy se například musí vyrazit

do terénu a odevzdat nějaký úkol. Pokud ho splní na méně než padesát procent, tak dávala

automaticky F bez možnosti opakovat. To podle proděkanky Krausz Hladké nejde, musí se to vyřešit

například udělením poměrného počtu bodů. Dále se Veronika Macková zeptala, co dělat s aktivitou

v hodině. Podle proděkanky je volnost při hodnocení velká, musí být však všechno napsané v

sylabu.

Michal Červinka se zeptal, proč nejde o součást Pravidel pro organizaci studia. Proděkanka Krausz

Hladká uvedla, že doufá, že novela vysokoškolského zákona bude brzy schválena, nechce tedy

nyní zbytečně otevírat Pravidla, což je komplikovaný proces.

Magda Pečená uvedla, že je třeba zapracovat skutečnost, že při stanovování dílčích

povinností/úkolů ke splnění závěrečné zkoušky musí vyučující dbát na to, aby nesplnění jakékoliv z

dílčích povinností bez možnosti jejího opakovaní či stanovení náhradního úkolu nemohlo vést k

neúspěšnému složení celé závěrečné zkoušky.



Usnesení č. 4: AS FSV UK vyjadřuje souhlas se záměrem vydat Směrnici Organizace zkouškových

termínů, kontrol studia a užívání klasifikace A-F na FSV UK po zapracování připomínek AS FSV

UK.

Pro: Pečená, Součková, Drašar, Němcová, Macková, Parízek, Ullrichová, Hynčíková, Sluková, Szobi,

Popov, Soukup, Košek

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

6. Podmínky přijímacího řízení pro AR 2024/2025

Bod uvedla proděkanka pro studijní záležitosti Malvína Krausz Hladká. Podařilo se jí vypořádat

připomínky, které zaslala Lucie Poslušná. Michal Červinka za StK AS FSV UK uvedl, že komise

doporučuje kladné stanovisko. Doplnil, že by bylo dobré podmínky schvalovat na konci června.

Proděkanka Krausz Hladká uvedla, že jde o relevantní argument, garanti si nicméně vyžádali čas na

zhodnocení přijímacího řízení uplynulého. Nicméně by se to dalo udělat. Podle Magdy Pečené nyní

FSV UK není pozadu oproti ostatním VŠ.

Usnesení č. 5: AS FSV UK schvaluje podmínky přijímacího řízení pro studium v akademickém roce

2024/2025.

Pro: Pečená, Součková, Drašar, Němcová, Macková, Parízek, Ullrichová, Hynčíková, Sluková, Szobi,

Popov, Soukup, Košek, Procházková

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

7. Různé

Michal Červinka se vrátil k tomu, co zmiňovala rozvojová komise – úprava používání AI nástrojů. Na

IES už v průběhu května zveřejnili kodifikované body jak postupovat. Budou vyhodnocovat, jak to

zafungovalo. Studenti již AI hojně využívají a uvádějí užití AI ve svých závěrečných pracích. Bylo by

dobré, aby fakulta vydala kodifikované instrukce pro studenty.



Proděkanka pro studijní záležitosti uvedla, že v rámci opatření k závěrečným pracím existuje

šablona k závěrečným pracím, tam by se mohla objevit jasná specifikace. Proděkan Nekola na

něčem podobném pracuje.

Z vedení IPS přišel dotaz, zda se nechystá v rámci budoucích prací v Jinonicích prostor pro dětskou

skupinu. Institut by měl zájem, měly by být i dotace, uvedl Michal Parízek. Podle děkana dotace na

zřízení jsou, ale druhá věc je provoz. V Jinonicích v rámci dalšího kroku – rekonstrukce hotelu a

knihovny (studovny) – se hledají místa pro děkanát. Není úplně v plánu hledat místo pro dětskou

skupinu. Podle děkana je spíš zájem o finanční podporu hlídání. Zatím neměl ani děkan ani

tajemník čas se tématu věnovat do detailu.

Magda Pečená se zeptala, kdo bude provozovat kavárnu v přístavbě - knihovně v Jinonicích.

Provozovatelem budou Koleje a Menzy.

Mgr. Magda Pečená, Ph.D.
předsedkyně AS FSV UK

Zapsal: Mgr. Jan Křovák, tajemník AS FSV UK


